
RMG. 0002.4.202;

Rada Miejska Gminy Skoki

PROTOKÓŁ Nr LYII/2023

sesji Rady Miejskiej Gminy w Skokach
odbytej w dniu

30 marca 2023 r. od godz. 1503do godz. 1721

w sali konferencyjnej Gminy Skoki.

Radni Rady Miejskiej Gminy Skoki
zgodnie z załączoną listą obecności.



Porządek obrad

LVII sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki - 30.03.2023 r.

l. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Wybór sekretarza obrad.

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.

4. Przedstawienie porządku obrad oraz ewentualne jego zmiany.
5. Informacja przewodniczącego Rady i przewodniczących komisji o działaniach

podejmowanych w okresie między sesy j nym.

6. Podjęcie uchwał w sprawie:

6.1) udzielenia pomocy finansowej Gminie Mieścisko;
6.2) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2023 r.;
6.3) 'wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Fmansowej Miasta i Gminy Skoki

na 2023-2036;
6.4) zwolnienia Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Skokach z dokonywania wpłaty
do budżetu Gminy nadwyżki środków obrotowej ustalonej na koniec 2022 roku.
6.5) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Skoki na

obszarze części wsi Niedźwiedziny i części wsi Rejowiec.

6.6) przyjęcia Gminnego Programu Opieki na Zabytkami dla Gminy Skoki na łata 2023-
2036.
6.7) wybom metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunakLymi,
ustalenia wysokości stawki tej opłaty oraz zwolrdenia w części z opłaty za

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych

budynkami mieszkalnymi jednorodzinrtymi komposft-ijących bioodpady stanowiące
odpady komunalne w kompostowniku przydomowym.

6.8) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Kuszewie.
6.9) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Skokach przy ulicy Falistej.

6.10) wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę, na czas nieoznaczony, niemchomości
oznaczonych geodezyjniejako działki numer 1714/2, 1714/3,1743/4 w Skokach.

7. Sprawozdanie z działahiości Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za rok 2022.
8. Interpelacj e i zapytania radnych.
9. Wolne wnioski i informacje.
10. Zakończenie.



adl.

Otwarcia obrad LVII sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki dokonała Przewodniczący Rady

Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa. Rada Miejska Gminy Skoki, licząca 15 radnych,

w obradach brało udział 15 radnych - lista obecności stanowi załącznik nr l do rffotokotu.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa stwierdził, że Rada

Miejska Gminy Skoki jest prawomocna do prowadzenia obrad, podejmowania uchwał, opinii i

wniosków zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2023 r. póz. 40 z późn. zm.)

i Statutem Miasta i Gminy Skoki (Dziennik Urzędowy Województwa Wielkopolskiego z 2020

póz. 1779 z dnia 24.02.2020 r.).

Następnie Przewodniczący Rady powitał osobno obecnego Bunnistrza Miasta i Gminy Skoki

Tadeusza Kłosa, Skarbnika Gminy Annę Kałek-Witucką, Sekretarza Gminy Blankę Gażdziak,

pracowników Urzędu, przedstawicieli prasy lokahiej oraz mieszkańców, którzy przybyli na

sesję oraz tych którzy oglądają transmisję sesji online.

ad2.

Zgodnie z rozdz. V plcfc 3 § 32 ust. 3 Stafuti Gminy Skoki na sekretarza obrad LVII sesji Rady

Miejskiej Gminy Skoki powołano (dot. ustalenia, że każdy z radnych będzie kolejno pełnił

funkcję sekretarza) radną Marzeny Wyleźaly (7 5 głosów za).

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa

Poinfonnowała, że wybrany sekretarz obrad będzie nadzorował prowadzenie protokohi sesji

i ustalał wyniki jawnego głosowania.

ad3.

Sekretarz obrad LVI sesji Rady radny Piotr Wiśniewski
Poinformował, że protokół LVI sesji Rady został sporządzony, jest do wglądu na dzisiejszej

sesji Rady, a także codziennie w godzinach pracy Urzędu Miasta i Gminy Skoki.

ad4.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Przedstawił porządek obrad, który przyjęto bez uwag.
ad5.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Poinformował, że w okresie między sesyjny m reprezentował Radę:

- 24 lutego w Walnym Zgromadzeniu Zarządu Gmiimej Spófld Wodnej w Skokach
podsumowującym działalność w 2022 rok;
- 2 marca w spotkaniu Skockiego Koła Związku Kombatantów Rzeczypospolitej Polskiej i
Byłych Więźniów Politycznych. Podczas spotkaniu wręczono kombatantkom Krzyż Pamięci
zasłużonym działaczkom koła. Odznaczenie otrzymała Wiesława PogodziAska i Stamsława

Kowalska. Zainteresowanych tym tematem odesłał do gazety gminnej "Wiadomości Skockie";

- 11 marca uczestniczył w Dniu Kobiet organizowanym przez Radę Sołecką w Potrzanowie;
- 24 marca uczestniczył w Walnym Zebraniu Członków Koła Skoki Towarzystwa Pamięci -

Powstania Wielkopolskiego, podczas którego podsumowano również działalność w roku 2022;
- 25 marca uczestniczył w Walnym Zebraniu Sprawozdawczym Zarządu Ochotniczej Straży

Pożarnej w Skokach, podsumowującej 2022 rok,
Przypomniał, że pełni dyżur w każdą środę w biurze rady w godzinach od 14:00 do 15:30.
Przewodniczący stałych komisji -Rady składali kolejno informacje z między sesyjnej

pracy komisji Rady:

l. Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarki Komunahiej, Mieszkaniowej,

Ochrony Środowiska Porządku Publicznego i Inwentaryzacji Paweł Grabiński



Komisja Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej i Ochrony Środowiska

odbyła trzy posiedzenia, na lctórych spotkała się z przedstawicielem Agencji

RestrulctLiryzacji i Modernizacji Rolnictwa w Wągrowcu, w celu zapoznania się z

bieżącymi działaniami, zasadami skradania wniosków o płatności bezpośrednie do gruntów

rohiych oraz przedsięwzięciami, na które można składać wnioski o dotację w biurze

powiatowym. Komisja także sprawdziła stan świetlic wiejskich w Jagniewicach,

Paczkowie i GUnrde. Komisja opiniowała materiały pod obrady dzisiejszej sesji Rady

Miejskiej Gminy Skoki.

2. Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Rekreacji Andrzej

Surdyk

Pomforrnował, że Komisja odbyła dwa posiedzenia, na których zajęła się funkcjonowaniem

• seniorów i działaniami podejmowanymi na ich rzecz przez Gminę Skoki, komisja odbyła

się z udziałem przedstawicieli Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów oraz

Ośrodka Pomocy Społecznej. Na drugim posiedzeniu opiniowała materiały pod obrady

bieżącej sesji.

3. Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Komunikacji Stanisław

Janecko

Pomformował, że Komisja odbyła jedno posiedzenie, podczas którego opiniowała

materiały pod obrady sesji Rady.

4. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Babrakowski

Komisja Rewizyjna odbyła jedno posiedzenie, na którym rozpoczęła kontrolę realizacji
inwestycji "Szatnia na medal" budynku stadionu na ulicy Parkowej w Skokach.

Pkt 6.1)
Sekretarz Gminy Błanka Gaździak
Przedstawiając uchwałę wyjaśniając, że od kilku już lat Wójt Gminy Mieścisko zwraca się do
Burmistrza Miasta i Gminy Skoki z prośbą o dofinansowanie działalności bieżącej Zakładu
Aktywności Zawodowej w Gołaszewie. W związku z tym, że gminy mogą wzajenmie sobie

udzielać pomocy, Burmistrz Miasta i Gminy Skoki zaproponował tą uchwałę. Pomoc będzie
przeznaczona na pobycie kosztów dowozów dwóch uczestników Zakładów Aldywności

Zawodowej, dojeżdżających z terenu Gminy Skoki.
Ze względu na brak pytań i po wyshichaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(l 5 głosami za)

Uchwaię nr LVII/439/2023 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gmime Mieścisko.

Uchwała stanowi załącznik nr 2 do protokołu sesji Rady.

Pkf 6.2)

Skarbnik Gminy Anna Kalek - Witucka



Przedstawiła projekt uchwały. W projekcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w

uchwale budżetowej na 2023 rok zwiększa się dochody budżetu gminy o kwotę 897. 328,49 zł.

Zmiany w zakresie dochodów dotyczą wprowadzenia w dziale "gospodarka mieszkaniowa"

środków pozyskanych przez gminę w wysokości l .878.472 zł ze środków Funduszu Dopłat na

realizację zadania "Przebudowa budynku byłego dworca w Roszkowie na cele mieszkaniowe".

Zgodnie z interpretacją Ministerstwa Finansów przemesione zostały dochody planowane z

tytułu preferencyjnej sprzedaży węgla z działu "pozostałe zadania w zakresie polityki

społecznej" do działu "wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę".

Ponadto w dziale tym zostały zmniejszone o kwotę 500.000 zł planowane wpływy z tytułu

sprzedaży węgla. Zmniejszono o kwotę 485.745 -A planowane wpływy z tytułu podatku od

nieruchomości od osób prawnych, w związku z powstałą nadpłatą podatku za lata ubiegłe. W

dziale "różne rozliczenia', zgodnie z pismem Ministerstwa Finansów z dnia 17 lutego tego

rolcu, zmniejszono planowane wpływy z tytuh-i części oświatowej subwencji ogólnej o kwotę

64.384 zł. W dziale "ochrona zdrowia" zaplanowano dochody w wysokości 3 .713 zł z tyt-iłu

zwrotu niewykorzystanych w 2022 roku dotacji celowych przekazanych powiatowi

wągrowieckiemu na realizację programu profilaktyki w zakresie zakażeń wimsem

brodawczaka ludzkiego HPV i to jest lcwota w wysokości 3613 zł oraz dotacja, która została

udzielona Urzędowi Marszałkowskiemu na realizację programu polityki zdrowotnej leczenia

niepłodności metodą zapłodmenia pozaustroj owego dla mieszkańców województwa

wielkopolskiego w latach 2022-2023 , kwota zwrotu wynosi 100 zł. W dziale "pozostałe

zadania w zakresie polityki społecznej" zwiększono o 56.610 zł. Planowane środki na wypłatę

dodatków elektrycznych, zgodnie z aktualizacją zapotrzebowania zgłoszoną przez Ośrodek

Pomocy Społecznej. W dziale "gospodarka komunakia i ochrona środowiska" wprowadzono

dochody w wysokości 6702 zł 49 gr i to są środki przekazane przez Wojewódzki Fundusz

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na pokrycie kosztów prowadzenia

punldn konsultacyjno-informacyjnego oraz za złożone za pośrednictwem gminy wnioski

dotyczące programu "Czyste powietrze". W dziale "kultura! ochrona dziedzictwa narodowego"

zostały zaplanowane środki w wysokości 1960 zł z tytuhi przekazanych darowizn dla Sołectwa

Rościnno w kwocie 1200 'A oraz dla Sołectwa Bliżyce w wysokości 760 A. W uchwale

zmieniającej budżet wydatki natomiast zostały zwiększone o kwotę l 770 469 zł i 49 gr. Zmiany

te dotyczą, podobnie jak po strome dochodów, zmniejszenia wydatków planowanych na zakup

oraz dystrybucję węgla w ramach preferencyjnej sprzedaży i to jest kwota 500 000 zł, kwota

zmniejszenia. W dziale "transport i łączność" zostały zaplanowane wydatki w kwocie 550. 000

zł na budowę chodników na ulicy Mickiewicza, Sienkiewicza i Słowackiego w Skokach. W

dziale tym zaplanowano również wydatki w kwocie 30 000 zł na wypłatę ewentualnych

odszkodowań za nieruchomości przejęte pod budowę dróg publicznych. W wyniku powstałych

oszczędności po przeprowadzonym postępowaniu przetargowym, o 300 000 zł zostały

zmniejszone wydatki planowane na budowę ulicy Pobiej w Skokach. W związku z

nieuzyslcaniem dofinansowania ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg rezygnuje się

z realizacji w roku bieżącym inwestycji pod nazwą "Przebudowa drogi gminnej w

Budziszewicach do granicy Gminy Murowana Goślina", dotyczy to łcwoty 1.417.000 A. W

dziale "gospodarka mieszkaniowa", w związku z pozyskaniem dofinansowania ze środków

Funduszu Dopłat, planuje się wydatki na realizację zadania "Przebudowa budynku byłego

dworca w Roszkowie na cele mieszkaniowe" w łącznej lcwocie2.348.090 zł, z czego l. 878.472



zł stanowi przyznane dofmansowanie, natomiast 469.618 zł to są środki własne gminy. W

dziale tym zaplanowano również wydatki w kwocie 7.600 zł na modernizację lokalu przy ulicy

Poznańskiej 2/1 w Skokach. W dziale "administracja publiczna" zaplanowano wydatki w

kwocie 15.000 zł na umowę zlecenie z osobą pełniącą funkcję pełnomocnika do spraw ochrony

informacji niejawnych oraz za opracowywanie i uzgadnianie dokumentacji dotyczącej obrony

cywilnej. Zaplanowano również środki w wysokości 10.000 zł na prace remontowe w

archiwum urzędu. 2000 zł natomiast na sfinansowanie dodatkowej składki członkowskiej dla

Metropolii Poznań na wydatki związane z dodatkowym naborem do szkół ponadpodstawowych

w roku szkohiym 2023/2024 na terenie Metropolii Poznań. W dziale "oświata i wychowanie"

zaplanowane zostały wydatki w wysokości 30.000 zł na modernizację instalacji wodociągowej

w budynku Szkoły Podstawowej w Skokach. W związku z obniżeniem części oświatowej

subwencji ogólnej zostały natomiast zmniejszone o 64.384 zł wydatki bieżące ujęte w planie

finansowym Szkoły Podstawowej w Skokach. Na wniosek dyrektora Przedszkola

Samorządowego zwiększono o 5.000 zł wydatki na zakup sprzętu do kuchni przedszkokieJ. W

dziale "Pomoc Społeczna" zaplanowano środki w wysokości 15.000 zł na wydatki związane z

przystąpieniem Gromy Skoki do programu "Gmina Przyjazna Seniorom-Ogólnopolska Karta

Seniora". W związku z rozwiązaniem umowy najmu lokalu użytkowego przy ulicy Kazimierza

Wielkiego w Skokach zostały przeniesione środki planowane na najem tego lokalu w

wysokości 14.400 zł do dziahł "kultura i ochrona dziedzictwa narodowego", celem zawarcia

umowy najmu tego lokalu z przeznaczeniem na cele społeczno-kulturalne. W dziale "pozostałe

zadania w zakresie polityki spoiecznej" o 56.610 zł zostały zwiększone wydatki na wypłatę

dodatków elektrycznych wraz z kosztami obshigi zadania, w związlcu z alctualizacją

zapotrzebowania, która została zgłoszona przez Ośrodek Pomocy Społecznej. Zaplanowano

wydatki w kwocie 4.851 zł z przeznaczeniem na udzielenie dotacji celowej Gminie Mieścisko

na dofmansowanie działahiości Zakładu Aktywności Zawodowej w Gołaszewie z tyfcuhi zwrotu

kosztów dowozu dwóch osób niepełnosprawnych z terenu Gminy Skoki do pracy w Zakładzie

Aktywności w Gołaszewie. W dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska", w

związku z dużą liczbą wniosków złożonych przez mieszkańców Gmmy Skoki o udzielenie

dotacji na zakup zbiorników do gromadzenia wody deszczowej, o 24.000 zł zostały zwiększone

wydatki planowane na udzielenie dotacji. 0.6.702, 49 zł zostały zwiększone wydatki związane

z prowadzeniem punktu konsultacyjno-uiformacyjnego oraz za zakup materiałów

promocyjnych dotyczących programu "Czyste powietrze" i te środki zostały zwiększone ze

środków przekazanych przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej

w Poznaniu. O 120.000 zł zostały zwiększone wydatki planowane na dystrybucję energii

elelctrycznej do oświetlenia ulic, placów i dróg. Zaplanowano także wydatki na realizację

następujących zadań inwestycyjnych. Budowa oświetlenia drogowego w części miejscowości

Sławica w kwocie 850.000 zł oraz budowa oświetlenia drogowego w miejscowości Sława

Wielkopolska osiedle w wysokości 720 000 zł. W dziale tym zaplanowane zostały również

wydatki w kwocie 2.000 zł na zakup roślm, które przekazane zostaną mieszkańcom gminy w

ramach organizowanej alccji Wymień ełektrośmieci na kwiaty". W dziale "kultura i ochrona

dziedzictwa narodowego", w związhi z ubieganiem się przez Gminę Skoki o dofinansowanie

ze środków Urzędu Marszałkowskiego w ramach konkursu "Kulisy Kultury", zaplanowane

zostały wydatki w kwocie 250.000 zł na realizację zadania inwestycyjnego "Bliżej kultury.

Poprawa warunlców funkcjonowania sali lustrzanej Biblioteki Publicznej w Skokach". Jest to



dmgi etap zadania, w ramach tej inwestycji planuje się wymianę sufit-i wraz z oświetleniem,

montaż klimatyzacji oraz kotar na oknach, szacowana wartość zadania wynosi 250.000 z^ z

tego wnioskowana dotacja to jest kwota 150.000 zł, natomiast środki własne gminy 100.000 zł.

W dziale "kultura fizyczna" zostały zaplanowane wydatki w kwocie 5.000 zł na udzielenie

dotacji celowej, zgodnie z ustawą o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. Po

wprowadzonych zmianach planowane przychody budżetu zostały zwiększone o kwotę 873.141

zł i wyniosą 11.644.076,57 zł, rozchody nie uległy zmianie. Przedstawiła autopoprawkę

Burmistrza do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej. W

dziale "transport i łączność" o 80.000 zł zostały zwiększone wydatki bieżące na wykonanie

ushigi równajna oraz wałowania dróg gminnych o nawierzchni gruntowej na terenie Gminy

Skoki. Natomiast zmniejszono o 80.800 zł wydatki planowane na realizację zadania

inwestycyjnego "Przebudowa drogi gminnej Sława Wielkopolska-Szczodrochowo" na

opracowanie dokumentacji. W związku ze wzrostem opłat za dzierżawę gruntów od

Nadleśnictwa Łapuchówko zostały zwiększone wydatki planowane na czynsz dzierżawny za

grunt oraz naniesienia, dotyczy przystanku w Budziszewicach, o kwotę 200 zł oraz czynsz

dzierżawny za teren wykorzystywany jako parking przy szkole podstawowej oraz bibliotece,

zwiększono o kwotę 600 zł. Po wprowadzonych zmianach autopoprawką wydatki bieżące

zostały zwiększone o kwotę 80.800 zt, natomiast wydatki majątkowe o taką samą 3cwotę zostały

zmniejszone. Ponadto, zgodnie ze wskazaniem Regionalnej Izby Obrachimkowej w Poznaniu

w § 16 uchwały budżetowej dodaje się ust. 7 o następującym brzmieniu. Udzielaiua w roku

budżetowym pożyczek do kwoty 150.000 zł i dodanie tego ustępu do paragrafu dotyczy

upoważnienia Burmistrza do udzielania w bieżącym rohi z budżetu pożyczek do kwoty właśnie

150.000 zł.

Radna Marzena Wyleżala

Zapytała Burmistrza o zwiększenie wydatków o kwotę 120.000 ń na zakup energii elektrycznej

oraz czy gmina jest nadal w jest gmpie zakupowej i jakie są warunki zawarte w umowie na

zakup energii. Zapytała czy 120.000 'A to środki zaplanowane na pokrycie kosztów w czasie

jednego miesiąca.

Skarbnik Anna Kałek - Wifucka

Wyjaśniła, że kwota 120.000 zł dotyczy zwiększenia wydatków na usługi dystrybucji energii

elektrycznej. Wskazała, że z uwagi na fakt, że w styczniu i w lutym spłynęły faktury za ubiegły

rok, a zabezpieczone środki były nie wystarczające. Poinformowała, że 120.000 zł powumo

wystarczyć do końca roku na usługi. Wyjaśniła; że jeżeli chodzi o umowę na zakup energii

elektrycznej, to w tym rolai mamy zabezpieczone trochę ponad 700.000 A na samą energię.

Radna Małgorzata Mizgajska

Zwróciła uwagę na zapis w projekcie uchwały budżetowej dotyczący zabezpieczenia środków

w kwocie 5.000 zł na udzielenie dotacji celowej na działalność pożytku publicznego. Zapytała

się która organizacja ma otrzymać te środki oraz na jaki cel ma zostać przeznaczona dotacja?

Skarbnik Anna Kałek - Witucka

Odpowiedziała, że dotacja ma zostać przekazana na podstawie wniosku od Stowarzyszenia

"Aktywne Skoki" i dotyczy organizacji spływów kajakowych w roku bieżącym.



Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa

Prosił o wyjaśnienie wydatków zaplanowanych w dziale 900 "gospodarka komunalna i ochrona

środowiska", na realizację wniosków na zakup zbiorników do gromadzenia deszczówki.

Wskazał, że do tej pory w budżecie gminny zaplanowanych na ten cel było 12.000 zł.

Skarbnik Anna Kalek ~ Witucka

Potwierdziła, że w budżecie byio zabezpieczono na to zadanie 12.000 zŁ, które umożliwiły

rozpatrzenie pozytywnie 20 wniosków. W związlcu z dużą liczbą wniosków złożonych przez

mieszkańców Gminy Skoki o udzielenie dotacji na zakup zbiorników do gromadzenia wody

deszczowej, o 24.000 zł zwiększono wydatki planowane na udzielenie dotacji. Środki te

pozwolą na udzielenie dotacji w sumie 60 osobom. Poinformowała, że wniosków wpłynęło

ponad 90, już w pierwszym dniu w ciągu pierwszych 10 minut wpłynęły wnioski, które

wyczeq)ały budżet na ten rok.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos

Wyjaśnił, że zwiększone środki fmansowe na dotacje na zakupienie zbiorników do

gromadzenia wody nie wystarczą na rozpatrzenie pozytywne wszystkich złożonych przez

mieszkańców wniosków. Wyjaśnił, że około 40 wniosków będzie rozpatrzonych negatywnie.

Poinformował, że wnioski w tej sprawie nadal napływają. Wyraził zadowolenie, że program

cieszy się tak dużym zainteresowaniem, co świadczy o świadomości mieszkańców.

Radna Wiesława Surdyk- Ferfsch

Wskazując, że na rozpatrzenie wniosku wpływ miała kolejność złożenia wniosku, zapytała

Bumiistrza czy nie mam możliwości pozyskania środków zewnętrznych na to zadanie, tak aby

udzielić dotacji wszystkim, którzy złożyli wnioski.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos

Wyjaśnił, że na ten moment nie ma możliwości pozyskania środków zewnętrznych na to

zadanie.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy

podjęła
(15 głosami za)
Autopoprawkę Burmistrza Miasta i Gminy Skoki do projektu uchwały zmian w uchwale

budżetowej na rok 2023.

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za)

Uchwal nr LVII/440/2023
w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2023 r. wraz z autopoprawką.

Uchwała stanowi, załącznik nr 2 do protokołu sesji Rady.



Pkt 6.3)

Skarbnik Gminy Anna Kaiek - Witucka

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie

Finansowej Miasta i Gminy Skoki na lata 2023-2036. W projekcie uchwały zmieniającej

Wieloletnią Prognozę Finansową Miasta i Gminy Skoki na lata 2023-2036 dokonuje się zmian

w załączniku nr l. Zmiana polega na dostosowaniu wielkości budżetowych, które są wykazane

w załączniku, do alctualnych kwot ujętych w budżecie na 2023 rok. Natomiast w załączniku nr

2 w części 1.1, która dotyczy zadań finansowanych z udziałem środków umjnych, w zadaniu

"Twój czas w siedmiu gminach powiatu wągrowieckiego, kompleksowy program usług

opiełcuńczych dla niesamodziehiych osób starszych i ich opiehmów fakty czo.ych", zmrdejsza

się limit wydatków na to zadanie w roku bieżącym do wysokości 1600 zł. Natomiast w części

l .3 w wydatkach bieżących, w zadaniu "Zakup preferencyjnego paliwa stałego dla gospodarstw

domowych", zmniejsza się o 500.000 zł limit wydatków w 2023 roku do kwoty 1.500.000 zł i

w takiej samej kwocie ustalono również łączny limit zobowiązań. Natomiast w wydatkach

majątkowych w zadaniu "Budowa ulicy Polnej w Skokach", w wyniku oszczędności po

przeprowadzonym postępowaniu przetargowym o 300.000 zł zostały zmniejszone wydatki"

planowane w roku bieżącym na to zadanie, w związJai z czym zmniejsza się limit wydatków

do kwoty 12.700.000 zł, natomiast limit zobowiązań został ustalony w łącznej kwocie

13.100.000 zł. W zadaniu "Przebudowa budynku byłego dworca w Roszkowie na cele

mieszkaniowe , w związku z uzyskaiuem dofinansowania ze środków Funduszu Dopłat

zwiększono limit wydatków na to zadanie do wysokości 2.348.090 zł, natomiast łączny limit

zobowiązań zwiększono do kwoty 3.048.090 zł. W załączniku nr 2 zostało wprowadzone

również nowe zadanie inwestycyjne i to jest zadanie pod nazwą "Budowa chodników na ulicy

Mickiewicza, Sienkiewicza i Słowackiego w Skokach", limit zobowiązań w roku bieżącym

został ustalony w kwocie 550.000 zł, natomiast łączne nakłady dla tego zadania wynoszą

570.983,80 zł, dlatego, że w 2022 roku została -wykonana dokumentacja techniczna dotycząca

tego zadania na kwotę 20.983,80 zł. Przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały

zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Miasta i Gminy Skoki na lata 2023-2036.

Załącznik nr l został zmieniony w celu dostosowania do zmian, które zostały wprowadzone

autopoprawką do projektu uchwały budżetowej. W załączniku tym zostały zmmejszone

wydatki majątkowe, natomiast zwiększyły się wydatki bieżące o kwotę 80.800 'A. W załączmlcu

nr 2 do uchwały, w części 1.3.1 zostało wprowadzone nowe zadanie, z uwagi na konieczność

zawarcia umowy'dzierżawy na okres od 2023 roku do 2033. Zadanie to zostało wprowadzone

pod nazwą "Dzierżawa gruntów w Rakojadach na plac zabaw", roczne limity wydatków dla

tego zadania ustalono na kwotę 2.500 zł, natomiast limit zobowiązań wynosi 27.500 zł.

W zadaniu "Dzierżawa gruntów od Lasów Państwowych Nadleśnictwo Łopuchówko na

parking i przystanek autobusowy , w związku ze wzrostem opłat za dzierżawę gruntów zostały

zwiększone limity wydatków w latach 2023-2028 o kwotę 800 zł do wysokości 4.400 zł

rocznie. Natomiast w części dotyczącej wydatków inwestycyjnych, w zadaniu "Przebudowa

drogi gmumej Sława Wielkopolska-S zczodrochowo, dokumentacja", zwiększono, zmniejszono

limit wydatków w 2023 roku o kwotę 80.800 zł do wysokości 219.200 zł i limit zobowiązań

został ustalony w takiej samej wysokości.



Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
Podjęła

(l 5 głosami za)
Autopoprawkę Burmistrza Miasta i Gminy Skoki do projektu uchwały w sprawie
wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Skoki na lata

2023-2036.

Rada Miejska Gminy
podjęła
(l 5 głosami za)

Uchwalę nrLYII/441/2023
w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Skoki

na 2023-2036 wraz z autopoprawką. Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.4)
Skarbnik Gminy Anna Kalek ~ Witucka

Przedstawiła projekt uchwały wyjaśniając, że Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Skokach

uzyskał na koniec 2022 roku nadwyżkę środków obrotowych w kwocie 50.937,04 zł. Zgodnie

z przepisami ustawy o finansach publicznych samorządowy zakład budżetowy powmien

nadwyżkę tę wpłacić do budżeti jednostki samorządu terytoriahiego, chyba że organ

stanowiący postanowi inaczej. Kierownik Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Skokach

zwrócił się z prośbą o zwolnienie z obowiązhł wpłaty tej nadwyżki do budżetu gminy, prośbę

swoją uzasadnił tym, że środki te zakład zamierza przeznaczyć na wydatki bieżące, to jest na

remont sieci wodociągowych na terenie Gminy Skoki.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos

Zwrócił uwagę na zbyt niskie taryfy zużycia wody zatwierdzane przez państwo, lctóre je

reguluje. Wskazał, że niskie ceny wody powodują beztroskie jej zużycie przez mieszkańców, a

wzrastające ceny energii elektrycznej tworzą niewspółmierne koszty dostarczenia wody do

mieszkańców. Poinformował, że ZWIK został zwolnione z zapłaty podatku w kwocie 300.000

zł, zachodzi również konieczność zwolnienia z 50.000 -A nadwyżki środków zakładu. Wyjaśnił,

że takie działania nie wpływają korzystnie na budżet gminy, ale są konieczne.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęta
(15 głosami za)

Uchwalę nr Uchwała nr LVII/442/2023

w sprawie zwohuenia Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Skokach z dokonywania wpłaty

do budżetu Gminy nadwyżki środków obrotowej ustalonej na koniec 2022 roku. Uchwała

stanowi załącznik nr 4 do protokohi sesji Rady.
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Pkt 6.5)
Urbanista Magdalena Giowacka

Przedstawiła projekt uchwały, który dotyczy terenu o powierzchni około 15 ha, położonego w

rejonie miejscowości Rejowiec. Plan jest zgodny ze studium, który przeznacza ten teren pod
obszar eksploatacji kruszywa naturalnego. Od 2002 na tym terenie obowiązuje też plan

miejscowy roku, który już wcześniej przeznaczał te tereny pod teren eksploatacji kruszywa

naturalnego, natomiast zostały wyznaczone droga oraz filary ochronne, które są izolacją, na
której nie można prowadzić eksploatacji. W związku z tym, żeby ten teren wykorzystać w

całości, zmieniany jest plan rQiejsco^yy i te filary, które nie są potrzebne i droga, która jest

położona w tym terenie eksploatacji, zostaje zmieniona w projekcie planu. Do projektu planu

nie wpłynęły żadne uwagi.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchauiu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(l 5 głosami za)

Uchwałę nr LVII/443/2023 w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego gminy Skoki na obszarze części wsi Niedźwiedzmy i części wsi Rejowiec.

Uchwała stanowi załqcznik nr 5 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.6)
Inspektor ds. promocji Karolina Stefaniak

Przedstawiła projelct uchwały. Ustawa o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami nakłada na
Burmistrzu obowiązek sporządzenia co cztery lata programu opieki nad zabytkami. Program
Gminy Skoki stracił ważność w 2022 roku. W związku z tym program został sporządzony,

otrzymał pozytywną opinię Wielkopolskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 glosami za)

Uchwałę nr LVU/444/2023
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki na Zabytkami dla Gminy Skoki na lata 2023-

2036. Uchwala stanowi załącznik nr 6 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.7)
Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

W imieniu Burmistrza odczytała treść projektu uchwały dotyczący wyboru metody ustalenia

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia wysokości stawki tej opłaty oraz
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zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli

memchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzmnych kompostujących

bioodpady, stanowiące odpady komimalne, w kompostowniku przydomowym. Poinformowała,

że ustalenie opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których

zamieszkują mieszkańcy wyliczana będzie jako iloczyn liczby mieszkańców zamieszkujących

daną nieruchomość i stawki opłaty w wysokości 39 zł miesięcznie od jednego mieszkańca

zamieszkującego nieruchomość. W projekcie uchwały ustalono stawkę opłaty podwyższonej

za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli właściciel memchomości nie wypehiia

obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób selektywny w wysokości dwukrotności

stawki określonej w ust. l, czyli 78 zł miesięcznie od jednego mieszkańca. W § 3 projektu

uchwały wprowadzono zapis o zwohiiemu z części z opłaty za gospodarowanie odpadami

komunahiymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszlcalnymi

jednorodzinnych, kompostujących bioodpady, stanowiące odpady komuiiahie, w

kompostowniku przydomowym w wysokości 3 zł miesięczme od stawki obowiązującej opłaty

za gospodarowanie odpadami komunalnymi wskazanej w § 2 ust. l uchwały, Pomformowała,

że podjęta uchwała podlega ogłoszeniu w Dziennilcu Urzędowym Województwa

Wielkopolskiego i wchodzi w życie l czerwca 2023 roku. Wyjaśniła, że obecna stawka wynosi

30 zł miesięcznie na jednego mieszkańca zamieszkującego nieruchomość i z tytułu tej opłaty

wysokość wpływu w skali roku 2022 wyniosła niewiele ponad 4.000.000 zł, natomiast wydatki

za rok 2022 z tytułu gospodarowania odpadami komunahiymi, jakie gmina podniosła, opiewały

na kwotę około 4.500.000. W związku z pojawieniem się deficytu rada wyraziła zgodę w

drodze uchwały decyzję o pokryciu części tych dochodów z budżetu gminy z uwagi na fakt, że

system się nie bilansuje. Wskazała jednak, że samorząd jest zobligowany do tego, żeby koszty

wpływów pokrywały wydatki, czyli system ma się bilansować. Zaproponowana stawka w

wysokości 39 zł wynilca z katkulacji kosztów gospodarki odpadami. Wpływy za rok 2022

opiewają na kwotę nieco ponad 4 000 000 zł. Natomiast wydatki na około 4.500.000 zł. W

związku z tym powstał deficyt na koniec 2022 roku w wysokości niespełna 500 000 zł.

Szacowany koszt usługi w obecnym roku będzie wynosił około 5.000.000 zł. Na chwilę obecną

są to szacunki, dlatego, że na dzień dzisiejszy nie został rozstrzygnięty przetarg na odbiór i

zagospodarowanie odpadów. Składane do tej pory oferty przetargowe, które trafiły do urzędu

opiewały na kwoty około 5.000.000 zł, czyli przypomnę wpływy 4.000.000 koszty z tytuhi

obshigi odbioru i zagospodarowarda odpadów szacujemy w tym roku na 5.000.000 zł, czyli

średni deficyt szacowanych kosztów'wynosi około 1.000.000 zł. Wskazała, że należy również

uwzględnić deficyt z roku ubiegłego. Wyjaśniła, że system gospodarki odpadami od samego

początku realizacji przez gminę nie bilansuje się. Wskazał, że nie dotyczy to tylko naszej

gminy, jest to problem większości gmin w Polsce. Operatorzy kalUują wzrost ceny,

uwzględniając chociażby wzrost płacy mirdmahiej oraz koszty energii elektrycznej. Złożone

oferty w toku postępowania przetargowego są o 30%"35% droższe w stosunlm do roku

ubiegłego.

Radna Wiesława Surdyk- Ferfscfa

Zapytała czy stawka 39 zł dotyczy wszystkich mieszkańców, którzy oddają odpady komunalne,

zarówno z gospodarstw domowych jednorodzinnych jak i wielorodzinnych? Czy tylko

mieszkańców gospodarstw domowych jednorodzinnych?
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Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

Odpowiedział, że stawka dotyczy opłaty wszystkich mieszkańców, niezależnie od tego czy to

jest mieszkaniec, który mieszka w domu jednorodzinnym czy wielorodzinnym. Stawka

obowiązuje dla wszystkich jednakowa.

Radna Wiesława Surdyk-Ferfsch

Podziękowała za odpowiedź, wyjaśniając, że tytuł uchwały jest bardzo długi, a zwokdenia z

opłat częściowych dotyczą gospodarstw jednorodzinnych, które mają kompostowniki, więc

mogłoby się wydawać, że ta opłata 39 zł proponowana dotyczy tylko gospodarstw

j ednorodzinnych.

Radny Andrzej Surdyk

Zapytał czym skutkowało by gdybyśmy przyjęli mniejszą stawkę za opłaty, poza tym, że ten

deficyt by się zwiększył, jakie byłyby tego skutki?

Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

Prosiła radnego o doprecyzowanie, o jaką dokładnie chodzi stawkę np. 35-37 zł od osoby.

Radny Andrzej Surdyk

Wyjaśnił, że gdyby przyjąć stawkę opłaty w wysokości 35 zł.

Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

Odpowiadając wskazała, że deficyt z ubiegłego roku to kwota około 500.000 zł. Przy stawce

39 zł wpływy z opłat wyniosą około 4.000.000 zł. Przyjmując niższą stawkę wpływ z opłaty

będzie niższy około 400.000 zł do 500.000 zł. Wyjaśniła, że aby udzielić precyzyjnej

odpowiedzi musiałaby wykonać dokładne obliczenia.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos

Zwrócił uwagę, że również jest mieszkańcem tej Gminy i też chciałby płacić mniej rdz

wychodzi z przedstawionej kalkulacji. Wskazał, że przyjęcie sugerowanej stawia przez radnego

Andrzej Surdyka, obniży wpływy o kwotę 500.000 zł z tytułu wpłat na system gospodarki

odpadami. Obniżenie stawki opłaty wiąże się z koniecznością obniżenia wydatków na

dzlałahiość przedszkoli, szkół czy też Ośrodka Pomocy Społecznej, a także działań na rzecz

emerytów. Zajdzie konieczność poszukania oszczędności w tej działalności gminy. Wyjaśnił,

że zgodnie z zasadą wydatki bieżące muszą być finansowane z dochodów bieżących. Dochody

bieżące gminy systematycznie spadaj ą. Państwo podwyższa płacę minimalną oraz kwotę wolną

od podatków, co bezpośrednio wpływa na sytuację budżetów gmin. Podwyższenie kwoty

wohiej od podatku to dla budżetu gminy obecnie około 500.000 zł mniejsze dochody bieżące.

Wskazał/żejest to dramatyczny moment dla gminy jakiego do tej pory nie było. Jako samorząd

jesteśmy zmuszeni do podniesienia stawki opłaty za zagospodarowanie odpadami. Wyjaśnił,

że na finansowanie inwestycji gminnych można zaciągnąć kredyt natomiast na wydatki bieżące

już nie. Zwrócił uwagę, że klub sportowy otrzymał 1/3 pieniędzy nmiej niż w łatach ubiegłych.

Wyjaśnił, że to są realia kryzysu, fctóre dotykają również gminę.

Radna Małgorzata Mizgajska

Zadając pytanie zwróciła uwagę, że mamy różne narzędzia, żeby ukarać osoby, które nie

segregują odpadów, m.in. zapis w projekcie uchwały mówiący, że jeżeli gospodarstwo domowe

nie segreguje odpadów komunalnych, to możemy nałożyć dwukrotność stawki, to jest 78 zł

miesięcznie od jednego mieszkańca, a obecnie mamy 120 zł. Wskazała, że sensownym byłoby

ukarać wyższą karą, aby uświadomić mieszkańcom jak ważne jest segregowanie odpadów.
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Zapytała, dlaczego obniżono dotychczasową karę z trzykrotnoścl do dwukrotności stawki

podstawowej.

Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

Poinformowała, że ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach zakłada, że tzw. kara

za niesegregowanie odpadów, to wielokrotoość opłaty za odpady zbierane selektywnie ~ od

dwukrotności do czterokrotności tej stawki. Wyjaśniła, że priorytetem jest docieranie do

mieszkańców i uświadamianie ich Jak ważna jest segregacja odpadów. Większość

mieszkańców dostosowuje się do wymogów dotyczących segregacji. A jeżeli nie -to są to

pojedyncze przypadki, które należy zweryfikować. Firma odbierająca odpady powinna

"zaglądać" do śmietników i zwracać uwagę na to, czy śmieci pochodzące z danej posesji są

dobrze posegregowane. Jeżeli wykryje jaldeś nieprawidłowości, np. kilka butelek szklanych

w pojemniku na plastik, to powiima zrobić zdjęcie zawartości takiego śmietnika. Takie zdjęcie

powinno być dołączone do wypehiionego protokołu oraz przekazane do Urzędu.

Radna Małgorzata Mizgajska

Wskazała, że gmina organizuje i prowadzi akcje edukacyjne w przedszkolu, które bardzo

docenia. Wyjaśnił, że nie jest również za tym, żeby podczas pierwszej kontroli od razu ukarać

takiego mieszkańca, lecz w przypadku sytuacji powtarzającej się kilkukrotnie. Powiedziała, że

opłata dla osób niewłaściwie segregujących śmieci powmna być wyższa.

Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

Wskazała, że w projekcie uchwały zaproponowano podwyższenie stawki opłaty do

dwukrotna ści.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa

Zapytał się czy ktoś z mieszkańców dotychczas był ukarany podwyższoną opłatą za

niesugerowanie odpadów?

Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

Odpowiadając wskazał, że system funkcjonuje od lipca 2013 roku i w przeciągu 10 lat nasz

samorząd me ukarał żadnej osoby, nawet kiedy obowiązywał zapis o czterokrotności opłaty.

Radny Leszek Gronowicz

Zapytał, ile gmina uzyska po wprowadzeniu podwyżki stawki opłaty o 9 zł od mieszkańca.

Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

Zwróciła uwagę, że należy pamiętać, że 50% mieszkańców zadeklarowało, że bioodpady są

kompostowane w kompostowniku, wówczas stawka wynosi 36 zł, a nie 39 zł. Wskazała, że nie

jest ^v stanie z głowy precyzyjnie odpowiedzieć na to pytanie, jednak taka kalkulacja była

opracowana, na etapie przygotowywania projektu uchwały.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos

Wyjaśnił, że Gmina Skoki jest gminą rozległą, posiadającą 160 km dróg, po lcfcórych musi

przejechać firma odbierająca odpady. Wskazał, że gdyby tych kilometrów było mniej np. 70,

mniejsze były by również koszty odbioru odpadów od mieszkańców. Kolejnym czymukiem

wpływającym na koszty sytemu jest falct, że mieszkańcy naszej gminy w większości ogrzewają

się węglem lub drewnem, z czego powstają popioły. Mieszkańcy bardzo chętnie zmieniają

źródła ogrzewania na gaz, ale na ten moment nie ma możliwości przyłączenia się do sieci.

Wskazał, że mieszkańcy gminy dobrze segregują, ale muszą to robić jeszcze lepiej. Ponieważ

przy złym segregowaniu wzrasta opłata zagospodarowania odpadów w MSOK w Kopaszynie. ,

Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka
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Wskazała, że uchwała wchodzi w życie dopiero od l czerwca, czyli opłata w wysokości 39 zł

dotyczy siedmiu miesięcy tego robi. Przypis w wysokości 2.439.213 zł, plus przypis po starych

stawkach od stycznia do maja, wynosząca 30 zł. to kwota przepisu wyniesie 1.000.323 zł, c2yłi

łączna kwota przepisu na ten rok wynosić z tytułu opłaty od mieszkańców 3.762.783.000. W

chwili obecnej kwota przepisu z tytłhi opłaty od mieszkańców jest na granicy dziś 3 000 000.

Radny Leszek Gronowicz

Wskazał, że przedstawione wyliczenie jest błędne, ponieważ w zeszłym roku przypis był na

poziomie 4.000.000 zł, a podany przed chwilą szacunek to kwota 3.700.000 zł.

Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

Wyjaśniła, że wyliczona kwota dotyczy tyLko mieszkańców, a nie przedsiębiorców.

Radna Wiesława Surdyk-Fertsch

Wyjaśniła, że radni wiedzą z dyskusji na komisji, że proponowana kwota 39 zł nie jest górną

stawką, ponieważ górna wynosi 41 T^. Wskazała również, że nadal należy prowadzić akcje

edukacyjne w szkołach i przedszkolach w zakresie właściwego segregowania odpadów.

Stwierdziła, że przewrotność polega na tym, że dzieci doskonale zdają sobie sprawę, jak

segregować śmieci, gorzej z nami dorosłymi. O czym świadczą zarówno śmietniki w mieście

oraz odpady bezpośrednio odbierane od mieszkańców. Wskazała, że należy wszelkimi

środkami możliwymi i akcjami propagującymi, ale także kontrolami sprawdzać segregację

śmieci wtedy koszty będą mniejsze. Zaapelowała do mieszkańców, że płacimy duże pieniądze

za odbiór śmieci, w związku z czym bądźmy konsekwentni i umieszczajmy odpady w

pojemnikach, a me po lasach i rowach. Mówiła, że nie znajduje wyjaśnienia na takie działania,

ponieważ płacimy od mieszkańca, a nie od ilości śmieci składowanych w kuble. A odpady i tak

możemy znaleźć w rowach, w lasach na terenie naszej gminy. Zaapelowała do osób

przebywających gościnnie w naszej gminie, bo często niestety po weekendach w rowach

znajdują się reklamówki z „weekendową" zawartością śmieci. Działki i ogródki działkowe jak

i wszyscy mieszkańcy Skoków mają obowiązek segregować śmieci. Stwierdziła, że nie

rozumie, dlaczego podejmujemy taJde działania, rozrzucając śmieci po okolicy, żeby niszczyć

środowisko, w którym żyjemy. Wskazała, że zbiórka śmieci po lasach i rowach generuje koszty

dla gminy i każdego z mieszkańców gminy. Ponownie zaapelował do mieszkańców o

świadomość, że sami sobie robimy ogromną kr2ywdę, niszcząc nasze środowisko i rozrzucając

śmieci.

Radny Zbyszek Kubicki

Zwrócił uwagę, że osoby przebywające na „działkach" i ogrodach działkowych uiszczaj ą opłatę

ryczałtową roczną, która jest niższa niż opłata od mieszkańca stale zamieszkałego na terenie

miasta i gminy. Wyj aśnił również, że j est to spowodowane obowiązuj ącymi przepisami prawa,

które regulują kwestię opłat.

Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

Wyjaśniła, że jeżeli chodzi o typowe działki rekreacyjne to opłata jest roczna ryczałtowa, a w

przypadku rodzinnych ogrodów działkowych, to jest opłata od zadeklarowanej ilości worków

i pojenmików.

Radny Zbyszek Kubicki

Podając przykład działek Morena w Potrzanowie, gdzie listopadzie i grudniu opłata za wywóz

odpadów wyniosła 510 zi Stwierdził, że niewielka jest to opłata jak za tak duży obszar i ilość

osób tam przebywających. Wskazał, że według jego uznania nie są to wszystkie śmieci, które
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są wytwarzane na tym terenie. Stwierdził, że powiimo się uruchomić naklejki i umieszczać je

na pojemniki, w lctórych znajduje się np. gmz lub mnę niewłaściwie umieszczone odpady.

Poruszył również kwestię pojemników typu 1100 l, które nieraz mają taką wagę, że nie idzie

ich podnieść, a jak się uda ponieść, to zostają uszkodzone i firma, która odbiera odpady ponosi

koszty uszkodzenia pojemnika. Zapytał czy gmina i przedsiębiorstwo, lctóre wygra przetarg,

może nie odbierać odpadów ze względu za zły materiał umieszczony w pój emnikach na odpady

zmieszane.

Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

Wyjaśnił, że pojemnika o pojemności 1100 l sam w sobie jest ciężki i nie należy go podnosić.

Pomszając kwestie gruzu mówiła, że rzeczywiście jest taka tendencja, że w dużych

pojemnikach zdarza się gruz przerzucone innymi odpadami. Wyjaśniła, że nie wprowadzono w

ramach kary upomnienia'naklejek, ponieważ współpraca z firmą odbierająca odp'ady sprawnie

działa, firma informuje o wszelkich nieprawidłowościach. Operator zgłasza, że w danej

nieruchomości pojemnik prawdopodobnie jest przeciążony. Zostaje sporządzona notatka i

podejmowane są dalsze czynności, jednak odpady zostają odebrane z danej nieruchomości.

Dwukrotna jazda do danej nieruchomości i do samego Kopaszyna są kosztowne.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos

Wyjaśnił, że można rozważyć używanie naklejek na pojemnikach, w których znajdują się nie

właściwie umieszczone odpady. Zwrócił uwagę na problem zaśmiecaniajezior. Pomformował,

że w tym roku osobnym zadaniem będzie opróżnianie koszy ulicznych, koszt tego zadania

szacuje się 230.000 zł.

Radny Andrzej Surdyk

Zadał pytanie odnośnie zmniejszenia opłaty od rodzin wielodzietnych. Zapytał czy nie można

wrócić do poprzedniego zapisu, że do pięciu członków rodziny stawka nonnahia, a powyżej

pięciu od każdego mieszkańca złotówka.

Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

Odpowiedziała, że ten zapis został ustawowo zabroniony.

Radny Andrzej Surdyk

Wskazał, że może przy okazji wizyt posłów w naszej gminie warto byłoby spróbować podjąć

temat dotyczący zbiórki selektywnej odpadów na zasadzie skupu lub możliwości oddania

butelek, puszek itd. na zasadzie kaucji w sklepie. Poruszył również kwestie niedogodnych

godzin otwarcia PSZOK-u. Zapytał na jaJdm etapie są starania do uruchomienia

samoobshigowego PSZOK-u.

Sekretarz Gminy Blanka Gaździak

Odpowiadając wyjaśniła, że uruchomienie samoobsługowy PSZOK-u jest już na końcowym

etapie. Konieczne jest wykonanie okablowanie, gotowa jest już aplikacja, zakupiono sprzęt.

Wdrożenie samoobshigowego sytemu powinno się odbyć w pierwszej połowie tego roku.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos

Poinformował:, że podejmuje działania w celu przekazywania odpadów z Gminy Skoki do

splanmi na Karolinie. Spalanie odpadów to zdecydowanie mmejsze kosztuje niż ich

zagospodarowanie w MSOK w Kopaszynie.

Radna Marzena Wytężała
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Zapytała się czy w ogóle jest dozwolona podwyżka dla niezamieszkałych, czyli dla firm? Czy

ustawa na to jeszcze pozwala, żeby przedsiębiorcy także uczestniczyli w tym ciężarze, który

spadł tylko na mieszkańców?

Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

Wyjaśniła, że podwyżki dla firm i rekreacji miały miejsce w marcu 2020 rohi. Przyjęte

wówczas stawki były stawkami maksymalnymi. Dopiero zmiana wskaźników ustawowych

może spowodować podniesienia opłaty w naszej gmmie.

Radny Leszek Grouowicz

W nawiązaniu do wypowiedzi radnej Marzeny Wytężały powiedział, że firmy, płacą 20 zł za

każdy worek z plastikiem, szkłem, czy też papierem.

Sekretarz Gminy Blanka Gaździak

Wyjaśniła, że jeżeli chodzi o system naliczania opłat dla nieruchomości niezamieszlcałych, to

on jest spowodowany z wprowadzeniem na poziomie krajowym górnych stawek za pojemnik

za odpady zmieszane. Wskazała, że nie jest to logiczne, żeby obciążać firmy opłatami za to, że

wysegregują, ale niestety tak jest, że Państwo nam bardzo mocno ograniczyło opłaty za

pojemnik od odpadów zmieszanych.

Radna Wiesława Surdyk- Fertsch

Nawiązała do wypowiedzi radnego Andrzeja Surdyka, a mianowicie o wykorzystaniu

możliwości spotkań z Posłami bądź przyszłymi Posłami, bo tak naprawdę problemem wzrostu

kosztów za gospodarowanie odpadami w naszej gminie jest. Nie jest to tylko problem odpadów,

które generuj ą mieszkańcy w domach j ednorodzmnych czy wielorodzinnych, ale także te, które

są wytwarzane na terenach rekreacyjnych, zwłaszcza na rodzinnych ogródkach działkowych.

Aktualnie przepisy prawa nie pozwalają na podwyższenie opłat za odbiór śmieci właśnie na

rodzinnych ogródkach działkowych. Zwróciła uwagę na osoby, które całorocznie zamieszkują

tereny rekreacyjne. Wskazał, że naj sprawiedliwszym rozwiązaniem było by gdyby na terenie

rodzinnych ogródków działkowych w domach j ednorodzmnych stosować stawkę, jaką stosuje

się wobec naszych mieszkańców. Stwierdziła, że w tym kierunku powinno się lobbować albo

wykorzystać przynależność naszej gminy, chociażby w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów

Wielkopolski i wspólme przygotować wniosek w tej sprawie.

Ze względu na wyczerpanie pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy

podjęła
(13 głosami za, l głos przecie, l głos wstrz)mnjqcy)

Uchwałę m- LVU/445/2023

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,

ustalenia wysokości stawki tej opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie

odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi

jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne

w kompostowniku przydomowym. Uchwała stanowi załącznik m- 7 do protokołu sesji Rady.
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Pkt 6.8)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Kinga Pilna

Przedstawiła projekt uchwały, w którym chodzi o działkę o numerze 177w Kuszewie, o

powierzchnie 2400 m . Przedmiotowa działka stanowi własność gminy i wchodzi w skład

gminnego zasobu nieruchomości. W związku z dużym zainteresowaniem na nabycie działek

położonych na terenie gminy Skoki wystąpiono do rady o zgodę na zbycie nieruchomości

położonej w Kuszewie. Uchwała omawiana była na komisji, podczas której sygnalizowano, że

mieszkańcy Kuszewa wyrażają obawę, jeżeli chodzi o sprzedaż tej nieruchomości. Wczoraj

wpłynęło do urzędu pismo mieszkańców z prośbą o rdedokonywanie sprzedaży tej działki,

ponieważ mieszkańcy mają pomysł, żeby ją zagospodarować na boisko bądź plac zabaw. Mimo

tego pisma projekt ten przedstawiony jest na sesji, w celu wyrażenia zgody na sprzedaż.

Podkreśliła jednak, że podjęcie uchwały nie przesądza o dokonaniu tej sprzedaży. Przed

sprzedażą przeanalizowane zostaną argumenty mieszkańców Kuszewa i oczywiście

wypracowany zostanie w tej sprawie kompromis i takie rozwiązanie, które bodzie

satysfakcjonowało obie strony. Poinformował, że w 2022 roku została podjęta uchwała

odnośnie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości, która do tej pory jest wykorzystywana

przez mieszkańców Kuszewa jako boisko i faktycznie do tej sprzedaży nie doszło,

uwzględniając sposób jej zagospodarowania.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(13 głosami za, l g-los przeciw, l głos wstrzymujący)

Uchwałę nr LVII/446/2023
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Kuszewie. Uchwała stanowi

załącznik nr 8 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.9)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunahiej i Rolnictwa Kinga Pilna

Przedstawiała projekt uchwały. Nieruchomość oznaczona geodezyJ nie jako działka 70/19 ma

powierzchnie blisko 2300 m , Położona jest w Skokach przy ulicy Falistej stanowi własność

gminy, wchodzi w skład gminnego zasobu nieruchomo ści. W związku z dużym

zainteresowardem na nabycie działek położonych na terenie gminy wystąpiono do rady o

wyrażenie zgody na zbycie przedmiotowej meruchomości. Zbycie nieruchomości nastąpiłoby

w drodze przetargu nieograniczonego.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła

18



(15 głosami za)

Uchwałę nr LVII/447/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w

Skokach przy ulicy Falistej. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu sesji Rady.

Pkf 6.10)
Przewodnicy Rady ]VEiejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa

Wskazał na błąd w tytule uchwały wymieniony ostatni numer działki 1743/4 jest błędny,

powinien być numer 1714/4.

Kierownik Referatu Gospodarld Komunahiej i Rohiictwa Kinga Pilna

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na czas

nieoznaczony nieruchomości oznaczonej geodezyjniejako działki nr 1714/2 ,1714/3 i 1714/4

w Skokach. Wyjaśniła, że w tytule uchwały wkradł się czeski błąd, chodzi oczywiście o działki

o numerach 1714/2, 1714/3 i 1714/4. W załączniku i w uzasadnieniu oraz na mapie został ten

numer poprawne umieszczony, a jedynie w tytule uchwały jest błąd. Wymienione w uchwale

działki położone są w Skokach w rejonie ulicy Topolowej, stanowią własność gminy, nie są

objęte obecnie przedmiotem dzierżawy. Przez teren tych działek przebiega sieć wodociągowa

kanalizacyjna oraz elektroenergetyczna. Wskazane nieruchomości mogą stanowić bazę do

wykorzystania w przyszłości na cele publiczne. W związku z tym Burmistrz zwrócił się o

wyrażenie zgody na dzierżawę, a me na sprzedaż tych nieruchomości stosownie do zapisów

ustawy o gospodarce nieruchomościami, zawarcie umowy dzierżawy na czas nieoznaczony

następuje w drodze przetargu.

Uchwalę nr ŁVII/448/2023 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę, na czas

nieoznaczony, nieruchomości oznaczonych geodezyjnie jako działki numer 1714/2, 1714/3,

1714/4 w Skokach. Uchwala stanowi załącznik nr 10 do protokołu sesji Rady,

Pkt7)
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Piotr Wiśniewski
Przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Miejskiej
Gminy Skoki za rok 2022. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do protokółu.

Pkt8)
Interpelacji i zapytań radnych nie przedłożono.

Pkt 8)
Radny Leszek Gronowicz

Zabrał głos w sprawie wysokich kosztów pozyskania i dystrybucji wody pitnej. Wskazał, że
należałoby się zastanowić, czy w miesiącach letnich nie wprowadzić zakazu podlewania

ogródków i terenów zielonych. Stwierdził, że może zabraknąć wody pitnej, jeżeli będziemy jej
używać do podlewania. Wskazał, że ograniczenie to można łatwo skontrolować, ponieważ

mieszkańcy mają podliczniki wody wykorzystywanej na podlewanie ogrodów. Należy
przygotować się do miesięcy letnich. Stwierdził, że nasze ujęcia wody nie są bez dna,

dodatkowe koszty energii elektrycznej, zwiększają koszty dysbybucji wody.
Mieszkaniec
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Zwrócił uwagę, że po remoncie drogi ul. Zamkowej znikły znaki dotyczące zakazu poruszania
się pojazdów powyżej 3,5t oraz z ograniczeniem prędkości na terenie całego osiedla. Wskazał,

że próg zwalniaj ący został zamontowany w złym miejscu, ponieważ na zakręcie, który i tak
wymusza zwolnienie prędkości w tym miejscu. Prosił również o zmianę rozmieszczenia

znaków drogowych oraz koszy na śmieci, ponieważ obecnie utrudniają bezpieczne przejście
poboczem drogi w rejonie osiedla przy ul. Sienkiewicza. Prosił również o poruszenie na
zebraniach w przedszkolu z rodzicami kwestii zaśmiecania terenu wokół przedszkola przez

rodziców i dzieci uczęszczających pieszo do placówki, a w szczególności tych którzy

wychodząc ze sklepu wyrzucając papierki me do koszy na śmieci. W kontekście segregacji

śmieci powiedział, że w ostaniem czasie zauważył mniejszą ilość odpadów podlegający
segregacji, zasugerował, że mieszkańcy po prostu palą mm w piecach.
Mieszkaniec ~.

Przedstawił się infonnując, że jestem mieszkaAcem Szczodra chowa. W pierwszej kolejności

poruszył kwestie śmieci, wskazując, że do zaśmiecania lasów przyczyniają się nasi mieszkańcy

m.in. pseudo firmy, które przeprowadzając remonty na działkach wywożą odpady z remontu
do lasów. To samo dotyczy fmn ogrodniczych, które, wywożą do lasu rośliny powycmane,

powykopywane. Stwierdził, że w pierwszej kolejności powmniśmy się wziąć za własne firmy
i w jakiś sposób mieć wpływ na to, żeby one tego, nie wywoziły do lasu. Poinformował, że sam

posiada firmę budowlaną, działa głównie na terenie powiatu poznańskiego. Stwierdził, że
fachowców jest bardzo trudno nauczyć do tego, żeby segregowali odpady. Wyjaśnił, że

odpowiednia segregacja na budowie powoduje, że tych śmieci prawie nie ma, a gruz można

wykorzystać na budowę tarasu. Dmgą sprawą jaką poruszył była kwestia związaną z wodą.
Wyjaśnił, że z rolai na rok obserwuję niestety, że tej wody jest coraz mniej. Pomfonnował, że

z tego korzysta z własnej studni. Wyjaśnił, że jest zaniepokojony planami inwestycyjnym na
terenie Szczodrochowa, ponieważ powstanie nowa dzielnica Skoków. Zapytał się czy gmina

na swoim terenie chce działki sprzedawać i budować przy samym Szczodra chowie. Zwrócił

uwagę, że planowana zabudowa ma być bardzo gęsta. Zwrócił uwagę, że w Sławie WUcp.
powstały dwa duże osiedla i kolejne ma powstać w Szczodra chowie. Pomformcwał, że 20 lat
temu był radnym i wówczas pojawił się temat podziału działek w Szczodrochowie. Ówczesna
rada nie wyraziła zgody na przedstawiony podział, pozwolono jedynie na utworzenie działek

rekreacyjnych o powierzchni 3000 m . Zarzucił radnym, że wydali zgodę na podział i na ten
moment jest około 30 skrzynek elektrycznych postawionych. Wskazał, że niby nie ma podziału,
więc trudno powiedzieć na jakiej zasadzie powstają tereny pod zabudowę. Poinformował, że

już obecnie ma problem z wodą Jeśli chodzi o wodociąg, a co będzie wówczas, kiedy powstanie
tale liczna zabudowa. Jest również z poziomem wody w studni. Wskazał, że pozostali

mieszkańcy wsi Szczodrochowa również mają problemy z wodą. Zwrócił uwagę, że inne

gminy, dbając o swoich mieszkańców, nie zezwalają na taka zabudowę. Jako przykład podał
gminę Komomiki, gdzie inwestor musi sam wybudować studnię głębinową. Koszt budowy

studrd to około pół miliona złotych. Wyjaśnił, że jest zainteresowany, ile powstanie domów w

Szczodrochowie, czy będzie to 6 czy 10 domów. Zwrócił uwagę, że na przedmiotowych

działkach są podwójne skrzynki, czyli będą to domy jednorodzinne dwulokalowe. Wskazał, że
rada nie powinna wydać zgody na budowanie tego osiedla na tej zasadzie, że wodę dostarcza
samorząd. W sezonie letnim o godzinie 22:00 zmuszony jest do korzystania z wody z własnej

studni, bo nie ma możliwości wykąpania się. Wskazał, że sytuacja jest krytyczna i obawia się,
że z czasem również w prywatnej studni zabraknie wody,

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Wyjaśnił, że gmina prowadzi obecnie audyt w zakresie zaopatrzenia mieszkańców w wodę.

Wskazał, że na terenie gminy zasoby wody są mocno ograniczone. Obecnie z wszystkich
czterech studni, które są po renowacji, poza tą w Roszkówku, jesteśmy w stanie pozyskać około

250-260 m wody na godzinę. Natomiast pobór w sezonie letnim sięga od 500 m3- 600 m3, a
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rekordem był 700m3. W tym przypadku należy poszukać mnych źródeł, których nie ma, nowe

odwierty wykonywane są i tak na obecnych ujęciach, obniżając jedynie poziom wody.
Planowanajest budowa dwóch zbiorników, jeden z nich ma zaopatrzyć w wodę wsie: Pawłowo

Skockie, Stawiany, Sławę Wielkopolskę i Szczodrochowo. Wskazał jednak, że jest to

półśrodek, na 10 lat, może na 15 lat. Wyjaśnił, że jeżeli chodzi o wydawanie decyzji negatywnej
o warunki zabudowy ze względu na brak możliwości zapatrzenia w wodę, są one uchylane

przez organ odwoławczy i wracają do ponownego rozpatrzenia. Opracowywane są plany
zakazujące, ale nie na wszystkie tereny gmina Jest w stanie opracować plany znakujące od razu.

Poinformował, że pojawiają się gmpy osób, które naciskają na wydanie decyzji o warunkach
zabudowy wskazując na swoje znajomości na różnym szczeblu. Poinfomiował, że na terenie

wsi Budziszewice, zgodnie z przyjętą zasadą w studium, decyzje o warunkach zabudowy

wydawane były jedynie na działki położne przy drodze. W pozostałych przypadkach były
wydawane decyzje negatywne. Wnioskodawca się odwołał do NSA, które przyznało jemu

rację. W związku z czym powstał precedens. Zwrócił uwagę, że dla organu odwoławczego
wykazanie brahi możliwości zaopatrzenia w wodę nie stanowi problemu i podstaw do wydania
odmownej decyzji o ustaleniu warunków zabudowy.

Radca Prawny Marcin Pawlicki

Wyjaśnił, że mamy sytiację dosyć specyficzną, ponieważ gmina Skoki jest w zakresie, jeśli
chodzi o organ drugiej instancji, jest pod właściwością Samorządowego Kolegium
Odwoławczego w Pile. Linie orzecznicze organów odwoławczych, czyli SKO w Poznaniu,

SKO w Pile, są różne. Wspommana przez mieszkańca. Gmina Komomiki biorąc pod uwagę

orzecznictwo tego organu odwoławczego, może mieć trochę inną praktykę w zakresie
wymagania co do dokumentów, o które wzywa na etapie postępowania o ustalenie warunków
zabudowy. Gmina Skoki, też wzywa do przedłożenia stosownej dokumentacji, ale niestety musi

brać pod uwagę to Jak później decyzje wydawane przez burmistrza będą oceniane przez organ
odwoławczy nasz, czyli Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Pile. Wydając decyzję należy

brać również pod uwagę wyroki Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu. Należy
przedstawić dokumenty, które wiarygodnie wskazują na to, że ktoś do tej wody. będzie miał

dostęp. Wyjaśnił, że biorąc pod uwagę stan prawny gmina Skoki nie jest samotną wyspą i musi
dostosowywać się do tego, jak kształtuje się orzecznictwo.
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos

Wyjaśnił, że chciałby, aby z tej dyskusji uchwycić jakie występują precedensy prawne, wobec
których samorząd pozostaje bezradny. Porus2ył kwestie problemowej hodowli bydła w

Lechlinie. Poinformował, że w tej sprawie wystąpił do Ministra Rolnictwa, który odpisując
wskazał, że krowy na wsiach to jest normalna rzecz i one śmierdzą. Pojawiają się również

naciski w tej spawie, aby zezwolić w Lechlinie na hodowlę 1000 DJP. Kolejny problem pojawił
się w związku z planami inwestycyjnymi na umożliwienie produkcji 200 DJP w Brzeźnie.
Radny Andrzej Surdyk
Nawiązał do wypowiedzi pana . w sprawie odwiertów w celu wykonania studni

głębinowych, należy najpierw poprzedzić je badaniem pokładów wodonośnych, aby inwestorzy
nie korzystali z tych samych ujęć co gmina.

Mieszkaniec

Zgodził się z przedmówcą. Zwrócił uwagę, że z tego co się dowiedział pozwolenia na budowę
w miejscowości Szczodrochowo zostało wydane na 10 domów i że inwestor powinien wykonać

studnie głębinową. Zwrócił uwagę, że nowi mieszkańcy się wprowadzą i będą mieszkać bliżej
głównej sieci, to oni będą mieć wodę, a do niego może już tej wody zabraknąć. Stwierdził, że
będzie się musiał wyprowadzić z terenów gminy, albo gmina będzie musiała dowozić wodę.

Wskazał, że należy podjąć działania, póki jeszcze nie jest za późno. Zwrócił uwagę, że w

nomialny sposób jak buduje się osiedla, domy, to w pierwszej kolejności dostaje zgody, dzieli
ten teren i dopiero potem załatwia przyłącza. A w tym przypadku Jest wykonany podział i 30
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przyłączy wykonanych. Stwierdził, że nie do końca jest to właściwy sposób działania, bo z góry

już siłą będzie chciał tutaj gmmie pewne rzeczy narzucić. Zapytał się czy gmina może to
wprowadzić np., że do pewnej ilości metrów zużycia na mieszkańca woda jest niższej cenie, a

niżeli po przekroczeniu pewnej ilości. Ponieważ są osoby, które w przy temperaturze 30 C

myją np. pozbrulc. Ludzie nie szanują wody, bo jest za tania.
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Poinformował, że organ odwoławczy wskazuje, że to gmina ma przeprowadzić badanie gruntu
na który inwertor chce wybudować osiedle i sprawdzić czy tam jest woda.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Wyjaśnił, że należy sprawdzić, czy gmina ma kompetencje, żeby zakazać podlewania ogrodów.
Wskazał, że samorząd zdaję sobie sprawę z istniejącego problemu i ma świadomość, że należy
w tym zakresie zadziałać. Obecnie w sezonie letnim apelujemy do mieszkańcu o niepodlewanie

ogrodów. Wskazał na bezmyśhiość niektórych osób, które bez umiaru podlewają ogrody.

Burmistrz Miasta i Gminy Skold Tadeusz Kłos
Poinformował, że dwoje inwestorów wystąpiło o pozwolenie na wykopanie studni głębinowej

i podlewanie pól o wydajności pompy minimum 50 m3/h.
Pkt 9)
Ze względu na wyczerpanie dziennego porządku obrad sesji i dyskusji Przewodmczący Rady
Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa obrady LVII sesji Rady Miejskiej Gminy w Skokach
zamknął dnia 30 marca 2023 r. o godz. 17:21

Przewc^riiczący Rady
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